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VÝPIS 
  ZÁPIS Z 1. ŘÁDNÉHO JEDNÁNÍ 

BEZPEČNOSTNÍ RADY OBCE S ROZŠÍŘENOU PŮSOBNOSTÍ 

konaného 14. prosince 2022 

 
 

 

Přítomnost:    viz prezenční listina 
               
Začátek jednání:  13:30 hod 
Ukončení jednání:  14:30 hod 
Místo konání:   nám. Republiky 12, Pardubice 
 

 

Program jednání: 
 
1. Zahájení 1. řádného jednání bezpečnostní rady 
2. Předání jmenovacích dekretů členům bezpečnostní rady 
3. Schválení programu 1. řádného jednání bezpečnostní rady 
4. Schválení Pracovního plánu BR ORP Pardubice na kalendářní rok 2023 
5. Návrh objemu finančních prostředků v rozpočtu města na rok 2023 vyčleněných k zajištění přípravy 

na krizové situace a vyčleněných jako účelová rezerva na řešení krizových situací a odstraňování 
jejich následků 

6. Aktuální informace o bezpečnostní situaci a problematice ochrany obyvatelstva ve správním 
obvodu obce s rozšířenou působností Pardubice 

7. Různé, diskuse 
8. Závěr 
 

 

K bodu 1) 
Zahájení 1. řádného jednání bezpečnostní rady 
 
Nadrchal J. 
Zahájil 1. řádné jednání Bezpečnostní rady obce s rozšířenou působností Pardubice (dále „BR ORP“)  
a na úvod představil sebe a 1. náměstka primátora, kterým se stal Mgr. Jakub Rychtecký. Následně 
předal slovo tajemníkovi BR ORP. 
 
Kyncl J. 
Představil nového člena BR ORP, kterým se stal Bc. Jan Halda, jenž bude dnem 1. ledna 2023 
jmenován do funkce ředitele městské policie Pardubice a nahradí v této funkci Bc. Rostislava Hübla. 
Současně z jednání omluvil MUDr. Dušana Kupku, jehož na jednání zastupovala Mgr. Markéta Fila. 
 
Připomenul, že BR ORP je poradní orgán primátora a krizový štáb pracovním orgánem primátora 
k přípravě na mimořádné události a k jejich řešení. Jednání těchto zvláštních orgánů města budou 
probíhat, pokud nebude rozhodnuto jinak, v zasedací místnosti na nám. Republiky 12, kde probíhá nyní 
jednání BR ORP. Přístup je zabezpečen i v mimopracovní době. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
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K bodu 2) 
Předání jmenovacích dekretů členům bezpečnostní rady 
 
Kyncl J. 
Všem členům BR ORP předal jmenovací dekrety primátora, a připomenul, že mají platnost, v souladu 
se statutem BR ORP, po dobu výkonu jejich funkce, respektive po stávající volební období. Zástupce 
Krajského vojenského velitelství Pardubice, pplk. Hylák, je stálým hostem na jednání, neboť právní 
předpis stanoví počet členů BR ORP pouze na 8. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 3) 
Schválení programu 1. řádného jednání bezpečnostní rady 
 
Kyncl J. 
Vyzval přítomné k případnému doplnění programu 1. řádného jednání, což se nestalo a jednání se 
řídilo navrženým programem. 
 
Přijato usnesení BR ORP  1 / 2022 (7 přítomných členů, z toho 7 pro) 
 
 
K bodu 4) 
Schválení Pracovního plánu BR ORP Pardubice na kalendářní rok 2023 
 
Kyncl J. 
Vysvětlil důvod schvalování pracovního plánu a seznámil s nejdůležitějšími dokumenty, které by měly 
být na jednání BR ORP v roce 2023 projednány a schváleny. 
 
Jedním z nich je nová verze plánu evakuace na území města, který se skládá ze 4 částí, přičemž 
některé věci byly prakticky otestovány v roce 2017 při velkém cvičení složek integrovaného 
záchranného systému (dále „IZS“) a orgánů krizového řízení města, jehož název byl Agens 2017. 
Dřívější novelizaci tohoto dokumentu oddálila pandemie koronaviru a nyní řešení problematiky 
uprchlické krize vyvolané válkou na Ukrajině. V rámci červnového jednání budou projednány, jako 
každý rok, zprávy o činnosti a připravenosti složek IZS, přičemž poklady respektive jejich vzory budou 
dotčeným členům BR ORP včas zaslány. 
 
Na prosincovém jednání je plánováno projednání další, již třetí, verze Dílčího plánu obrany ORP 
Pardubice, do které by měly být promítnuty nově věci, které se objevily nebo mohou ještě objevit 
v Ústředním plánu obrany státu, jehož zatím poslední výpis město obdrželo 1. listopadu 2022. Seznámil 
ve stručnosti s jeho obsahem, který není veřejný. Zmínil problémy ve vedení některých evidencí, na 
tuto skutečnost jsme upozorňovali již na několika poradách, jichž se účastní i zástupci Armády ČR. 
 
Návrh na doplnění pracovního plánu nebyl přednesen a v předložené podobě byl přijat. 
 
Přijato usnesení BR ORP  2 / 2022 (7 přítomných členů, z toho 7 pro) 
 
 
K bodu 5) 
Návrh objemu finančních prostředků v rozpočtu města na rok 2023 vyčleněných k zajištění 
přípravy na krizové situace a vyčleněných jako účelová rezerva na řešení krizových situací  
a odstraňování jejich následků 
 
Kyncl J. 
Na úvod tohoto bodu uvedl, že město Pardubice vždy bralo připravenost na možné mimořádné události 
respektive krizové situace vážně, a na věci, které s touto problematikou souvisí, vyčleňuje každoročně 
finanční prostředky. Jedná se nejen o nákup a ošetřování materiálu civilní ochrany, který je využitelný 
při evakuaci osob, jejich nouzovém přežití, ale i o rozvoj a udržení funkčnosti koncových prvků varování 
osob, stálých úkrytů civilní ochrany, jež jsou v majetku města apod. 
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Na rok 2023 byly schváleny i finanční prostředky na pokračování projektu v jednom ze stálých úkrytů 
civilní ochrany, který bude využíván ke vzdělávání žáků, starostů obcí, ale i veřejnosti v oblasti ochrany 
obyvatelstva a krizového řízení, což schválila na svém jednání i Rada města Pardubic. 
 
Přijato usnesení BR ORP  3 / 2022 (7 přítomných členů, z toho 7 pro) 
 
 
K bodu 6) 
Aktuální informace o bezpečnostní situaci a problematice ochrany obyvatelstva ve správním 
obvodu obce s rozšířenou působností Pardubice 
 
Kyncl J. 
Předal přítomným poslední souhrnné statistické údaje o uprchlické krizi za území města, ORP 
Pardubice a Pardubický kraj, zpracované s ohledem na dostupné ubytovací kapacity a počty osob 
s pobytovým oprávněním, které bylo uděleno na KACPU v Pardubicích. Oddělení krizového řízení 
kanceláře primátora provádí nyní analýzy z informací dostupných prostřednictvím aplikace HUMPO 2x 
měsíčně, v případě potřeby kdykoliv na vyžádání. V případě ubytování, které zajišťovalo město na 
pavilonu F na pardubické univerzitě, nyní probíhá postupný přesun osob do objektů, které město 
rekonstruovalo v ulici Husova. V objektech univerzity bude ubytování ukončeno ještě před vánočními 
svátky a stejně tak bude provedeno odvezení veškerého materiálu. 
 
Dále požádal zástupce Policie ČR, pokud opět dojde na území města k nálezu nevybuchlé munice, což 
se stalo naposledy v září na území Svítkova, nebo k oznámení či nálezu nástražného výbušného 
systému, o informování zástupců města, a to nejlépe cestou operačního střediska městské policie, 
která ví, jak a které osoby dále vyrozumět. Důvodem je fakt, že tento typ mimořádné události může 
znamenat možné nařízení evakuace nebo přijetí jiných opatření, vč. možného informování osob, 
nacházejících se na ohroženém území, což jsou věci, na jejichž přípravu a provedení je nutno mít 
k dispozici určitý čas. 
 
Tomášek L. 
Informoval o události, která se odehrála v areálu Střední průmyslové školy chemické Pardubice 
(Poděbradská 94). Shodou okolností naprosté většině studentů skončila výuka dříve, než byl nález 
učiněn, proto bylo ohroženo menší množství osob. 
 
Kyncl J. 
V každém takovém či obdobném případu, kdy může dojít k ohrožení osob, je nezbytná vzájemná 
informovanost, neboť za veřejný pořádek, ale i bezpečnost odpovídá, dle zákona o obcích či zákona  
o integrovaném záchranném systému, obec, obecní úřad respektive starosta obce a ten musí 
informace včas mít, aby mohl na situaci včas a adekvátně reagovat. 
 
Tomášek L. 
Informace z projednání tohoto bodu předá nadřízeným. 
 
Hylák M. 
Armáda má nyní jednotky z Pardubic v Litvě a na Slovensku. Nasazováni jsou i příslušníci aktivních 
záloh (dále „AZ“), kdy se jedná o speciální odbornosti, nicméně zájem o službu v aktivních zálohách 
opět poklesl na původní úroveň. Vize v rámci ČR je 10000 příslušníků AZ, v současné době jich je 
3500. 
 
Fila M. 
Poskytování zdravotní péče ukrajinským uprchlíkům je standardní, využívají ji jako naši občané, neboť 
mají zdravotní pojištění. Pouze jejich proočkovanost je nižší, než je standardem v ČR. 
 
Tomášek L. 
Policie ČR, vč. územního odboru Pardubice, se stále podílí na ochraně Česko - Slovenských hranic. 
S ohledem na větší výskyt cizinců je o něco zvýšený výskyt protiprávního jednání, což může být 
způsobeno i jejich jinými zvyky. Situace je však zvládnutelná standardními prostředky a silami. 
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Halda J. 
Městská policie se nadále potýká s podstavem, a to i díky zvýšenému počtu pracovních neschopností. 
Na dotaz uvedl, že s ohledem na silnější mráz SKP Centrum otevřelo prostory centra, kde se mohou 
lidé bez domova ohřát, a kam na základě dohody zajíždí městská policie kontrolovat dodržování 
pravidel slušného chování. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 7) 
Různé, diskuse 
 
Kyncl J. 
Předal účastníků jednání kontaktní informace na členy BR ORP, požádal je o kontrolu a případné 
oznámení jejich změny, aby mohla být provedena aktualizace plánu svolání. Připomenul, že na 
podzimním jednání v roce 2022 byl schválen nový statut a jednací řád BR ORP, který jednak zavádí 
možnost distančního jednání prostřednictvím aplikace MS Teams, ale i předávání podkladů na jednání 
cestou datových schránek. Současně navrhl, aby červnové jednání BR ORP proběhlo na chráněném 
pracovišti krizového řízení, s jehož provozem tak budou členové BR ORP prakticky seznámeni. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 8) 
Závěr 
 
Nadrchal J. 
Poděkoval za účast na jednání a všem popřál krásné a klidné vánoční svátky. Příští řádné jednání, 
které proběhne v červnu, se uskuteční v prostorách chráněného pracoviště. 
 
 
Přílohy  Prezenční listina 1. řádného jednání BR ORP 
  Písemné materiály pro 1. řádné jednání BR ORP 

Usnesení přijatá na 1. řádném jednání BR ORP 
 
V Pardubicích dne 2. ledna 2023 
 
 
 
Za správnost výpisu: Ing. Jiří Kyncl 

vedoucí oddělení krizového řízení   
tajemník bezpečnostní rady obce s rozšířenou působností 
podepsáno elektronicky 
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